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Skupština HDIG, 21. ožujka 2016. godine 

 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ U RADU DRUŠTVA 

ZA 2015. GODINU 

 

UVOD 

Protekla godina ostat će zauvijek zapisana u povijesti našeg Društva kao godina u kojoj je, nakon 

dužeg vremena mirovanja, Udruga inženjera geotehnike – Hrvatsko društvo inženjera geotehnike 

ponovno počela sa svojim aktivnim djelovanjem. Na rekonstituirajućoj sjednici Skupštine, 

održanoj 30. siječnja 2015. godine, izabrano je novo Predsjedništvo udruge i dogovoreni glavni 

smjerovi djelovanja tijekom godine – usklađivanje djelovanja udruge s odredbama novog 

Zakona o udrugama, definiranje područja rada struke unutar djelatnosti graditeljstva i okoliša na 

svjetskoj razini i razvoj odnosa s Geotehničkim fakultetom i srodnim udrugama. U to vrijeme 

nije se željelo postavljati velike, ambiciozne i nerealne ciljeve, već polako krenuti sa sustavnim 

aktivnostima koje će omogućiti revitalizaciju rada udruge, a s postignutim rezultatima tijekom 

ovih prvih godinu dana aktivnog djelovanja možemo biti prilično zadovoljni. 

 

RAD SKUPŠTINE DRUŠTVA 

 

Tijekom 2015. godine Skupština se sastala 3 puta:  

• 30. siječnja s nazočnih 7 od 19 članova udruge, 

• 28. rujna s nazočnih 10 od 25 članova udruge i 

• 29. prosinca s nazočnih 8 od 25 članova udruge. 

Skupština se na svojim sjednicama pretežito bavila: 

• izborom novih članova Predsjedništva Društva, 

• donošenjem novog Statuta te ujedno i promjenom naziva Društva, 

• donošenjem odluke o pristupanju Hrvatskom inženjerskom savezu, 

• donošenjem Plana rada i Financijskog plana za 2016. godinu te 

• donošenjem Odluke o članarini u 2016. godini. 

Izbori su redovito provedeni na 3. sjednici Skupštine, 30. siječnja 2015., kada su za članove 

Predsjedništva izabrani Danijela Grediček, Boris Jeđud, Petra Kereži, Jelena Loborec i Nenad 

Petrović te izvanredno na 5. sjednici Skupštine, 29. prosinca 2015., kada je na mjesto upražnjeno 

ostavkom Danijele Pačarić (r. Grediček) izabran Mario Gazdek. 

 

Novi Statut Društva donosen je na 4. sjednici Skupštine, 28. rujna 2015. godine, sa svrhom 

usklađenja Statuta s odredbama novog Zakona o udrugama. Istovremeno je naziv Udruga 

inženjera geotehnike promijenjen u Hrvatsko društvo inženjera geotehnike. Novim su Statutom 

preciznije određeni svrha i ciljevi Društva kao strukovnog udruženja geotehničara, a odredbe 

vezane uz Geotehnički fakultet su iz ciljeva brisane. Prošireno je moguće područje djelovanja 

Društva na prostor cijele Europske unije. Preciznije je određen postupak pristupanja i prestanak 

članstva. Ukinuta je mogućnost učlanjenja studenata u Društvo i otvorena mogućnost učlanjenja 



pravnih osoba. Mandati tijela i dužnosnika produženi su na 4 godine, a uvedena je i dužnost 

Dopredsjednika Društva.  

 

Skupština je o pristupanju Hrvatskom inženjerskom savezu raspravljala dvaput. Najprije je na 4. 

sjednici Skupštine prihvaćena načelna suglasnost članova Skupštine, a zatim je na 5. sjednici 

Skupštine jednoglasno donesena odluka o pristupanju HIS-u, čim budu za to stvoreni formalno-

pravni uvjeti, što se u prvom redu odnosi na adekvatan broj članova Društva. 

 

Radom Skupštine tijekom 2015. godine možemo biti zadovoljni, iako zamjetan broj članova 

Društva ne dolazi na Skupštinu te su sve tri sjednice održane praktički na rubu kvoruma. 

 

RAD PREDSJEDNIŠTVA DRUŠTVA 

 

Tijekom 2015. godine Predsjedništvo je održalo 8 sjednica, na kojima se pretežito bavilo 

sljedećim pitanjima: 

• konstituiranjem Predsjedništva, 

• izborom Predsjednika, Tajnika i Dopredsjednika, 

• pripremama sjednica Skupštine, 

• vođenjem redovitog poslovanja Društva, 

• organiziranjem aktivnosti Društva, 

• analizom proteklih aktivnosti i 

• pravima geotehničara. 

Na svojoj konstituirajućoj sjednici, održanoj 30. siječnja, Predsjedništvo je na dužnost 

Predsjednika izabralo Nenada Petrovića, a na dužnost Tajnika Petru Kereži. Sukladno 

odredbama novog Statuta Društva, Predsjedništvo je na 7. sjednici održanoj 28. rujna na dužnost 

Dopredsjednika izabralo Jelenu Loborec. 

 

Predsjedništvo je radilo u kolektivnom duhu, a sve su odluke tijekom godine donesene 

jednoglasno. 

 

Predsjedništvo je znatan dio rasprava na svojim sjednicama, osobito u početku mandata, 

posvetilo definiranju pojmova i međuodnosa geotehnike i geoinženjerstva. Kao rezutat tih 

rasprava, obzirom na opseg znanja i kompetencija stečenih studijem, obzirom na opseg i vrstu 

poslova koje mogu obavljati u području rudarstva i građevinarstva te zaštite i inženjerstva 

okoliša, obzirom na prava koja im kao inženjerima pripadaju i obzirom na činjenicu da pojmovi 

kao što su geoinženjerski radovi i geoinženjerski projekti/elaborati u hrvatskoj inženjerskoj 

terminologiji ne postoje, danas je očito da je geoinženjerstvo samo skraćeni oblik pojma 

geotehničko inženjerstvo te da su geotehnika i geoinženjerstvo u stvari sinonimi. A to je između 

ostalog potvrdio i sam Geotehnički fakultet prevođenjem akademskog naziva diplomirani 

inženjer geotehnike u magistar inženjer geoinženjerstva. Određenje ovih pojmova bilo je nužno 

kako bi naše Društvo zauzelo odgovarajući stav i kako bismo nedvojbeno znali tko sve može i 

treba biti član Hrvatskog društva inženjera geotehnike. 

 

Znatan dio rasprava bio je posvećen i pitanjima naših zahtjeva prema Geotehničkom fakultetu, 

vezano uz rješavanje naših prava na akademski naziv i pripadajuću kraticu na engleskom jeziku, 

priznavanje ECTS bodova i izdavanje dopunske isprave o studiju za predbolonjske studijske 

programe te mogućnosti nastavka obrazovanja naših članova na odgovarajućoj razini sadašnjih 

studija Geotehničkog fakultet. 



ADMINISTRATIVNO I FINANCIJSKO POSLOVANJE DRUŠTVA 

 

Tijekom 2015. godine poduzet je niz aktivnosti kako bi Društvo iznova pokrenulo svoje redovno 

poslovanje i uskladilo ga s novim zakonskim propisima o poslovanju udruga i neprofitnih 

organizacija: 

 

• nakon održane izborne Skupštine 30. siječnja, obnovljena je registracija udruge u 

Registru udruga Republike Hrvatske 

 

• po dobivanju novog Rješenja iz Registra udruga, preuzet je i poslovni račun u Raiffeisen 

banci, a stanje računa nakon preuzimanja bilo je 2.988,73 kune 

 

• arhiva udruge preuzeta je u potpunosti u papirnatom i digitalnom obliku te je složena i 

sistematizirana po predmetima i godinama. Uveden je jednostavni sustav urudžbiranja i 

arhiviranja dokumenata, koji se sada redovito primjenjuje 

 

• kompletna materijalno-financijska dokumentacija skinuta je s RBA iDIREKT servisa te 

je otprintana, sistematizirana i odložena po godinama, zajedno s godišnjim pregledima 

primitaka i izdataka 

 

• Registar članova udruge ustrojen je prema odredbama Zakona o udrugama s danom 29. 

siječnja 2015. godine, odnosno jedan dan prije održavanja izborne Skupštine.  S tim je 

danom ubilježen i prestanak članstva svim članovima udruge koji do tada nisu dostavili 

OIB i druge tražene podatke za Registar 

 

• Matična knjiga članova udruge ustrojena je na temelju dostupnih podataka o članstvu od 

2004. godine do danas. Pri tomu su korišteni dostupni parcijalni popisi članova, Registar 

članova iz 2004. godine, zapisnici sa Skupština u 2004. i 2005. godini, postojeće 

pristupnice i podaci o uplaćenim članarinama tijekom 2006. i 2007. godine. Prema 

aktualnim podacima matične knjige, kroz udrugu su od osnivanja do danas prošla 73 

člana 

 

• nakon usvajanja novog Statuta Društva, zahtjev za upis promjena u Registar udruga 

podnesen je u zakonskom roku, no još uvijek nismo dobili novo rješenje. U online 

Registru udruga vidljiva je zabilježba da je predmet u postupku rješavanja 

 

• obavljen je upis Društva u Registar neprofitnih organizacija te je u zakonskom roku 

podneseno Godišnje financijsko izvješće za 2015. godinu 

 

 

AKTIVNOSTI DRUŠTVA VEZANE UZ ZAŠTITU PRAVA GEOTEHNIČARA 

 

Područje građevinarstva 

 

• 13.03., s početkom u 17 sati, u prostorijama DGIT-a Varaždin, uz nazočnost 4 člana 

udruge i 3 gosta iz udruga AMAC-GFV i DGIT, održan je Okrugli stol na temu 

„Inženjeri geotehnike i geoinženjerstva u nacrtu novih zakona o poslovima gradnje i 

komori“. Na okruglom stolu su detaljno razmotreni Nacrti prijedloga Zakona o 

poslovima i djeltnostima u prostornom uređenju i gradnji i Zakona o komori arhitekata i 

komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju te su u obliku zaključaka 



okruglog stola izrađene smjernice za izradu prijedloga izmjena i dopuna prijedloga 

zakona. Okrugli stol je ujedno bio i prva aktivnost našeg reaktiviranog Društva. 

 

• 17.03. održan je na našu inicijativu radni sastanak na Geotehničkom fakultetu pod 

vodstvom dekana, dr.sc. Josipa Meseca. Sastanku su prisustvovali predstavnici Udruge 

inženjera geotehnike (Nenad Petrović, Jelena Loborec, Mario Gazdek), AMAC-GFV-a 

(Marko Šrajbek), DGIT-a Varaždin (Mirna Amadori) i zaposlenika fakulteta (Igor 

Petrović, Damir Štuhec i Mirjana Flajšman). Na sastanku su usklađeni prijedlozi izmjena 

i dopuna prijedloga zakona, a svi zaključci prethodno održanog okruglog stola su 

podržani. 

 

• 18.03. upućen je od strane naše udruge prijedlog izmjena i dopuna zakona na javnu 

raspravu Ministarstva prostornog uređenja i graditeljstva. Tijekom javne rasprave 

uspostavljeni su kontakti i suradnja udruge s Hrvatskim društvom krajobraznih 

arhitekata, Agronomskim fakultetom Sveučilišta u Zagrebu, Odborom krajobraznih 

arhitekata pri Hrvatskoj komori arhitekata i Odjelom za graditeljstvo Sveučilišta Sjever, 

koji su također uputili prijedloge izmjena i dopuna zakona usklađene s našim 

prijedlogom. 

 

• na svojoj 4. sjednici održanoj 14. svibnja Predsjedništvo je razmotrilo rezultate javne 

rasprave i zaključke Ministarstva prostornog uređenja i graditeljstva vezane uz prijedloge 

Zakona o poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji i Zakona o 

komorama. Ministarstvo je prihvatilo jedan dio prijedloga, no nije prihvatilo niti jedan od 

naših ključnih prijedloga, tako da rezultate javne rasprave s naše pozicije ne možemo 

ocijeniti uspješnim. Međutim, uvažavajući činjenicu da Ministarstvo ove naše prijedloge 

nije odbacilo kao bezpredmetne, nego ih kategorizira kao suvišne, budući da se poslovi 

geotehničara i geoinženjera podrazumijevaju kao dio građevinske struke, prijedlog 

konačnog zakona možemo smatrati s naše pozicije zadovoljavajućim. Također je 

značajno da je Ministarstvo nedvosmisleno odbacilo prijedlog Građevinskog fakulteta 

Zagreb da se odredbe o pravima ovlaštenih inženjera geotehničke i geoinženjerske struke 

izbace iz prijedloga Zakona. 

 

• potaknut riječima Ministrice prilikom rasprave o prijedlogu Zakona o poslovima i 

djelatnostima prostornog uređenja i gradnje, održane u Hrvatskom saboru 18. lipnja 

2015. godine, kojima je ponovno svrstala geotehničare u struku primjerenu za obavljanje 

pojedinih poslova gradnje umjesto u građevinsku struku kojoj pripadamo, Predsjednik 

udruge Nenad Petrović je, uz podršku članova udruge, poslao pismo Ministrici 

graditeljstva i prostornog uređenja Anki Mrak-Taritaš. U pismu se tražilo ponovno 

razmatranje našeg prijedloga da se u Članku 3. predmetnog zakona Stavka 8. doda 

odredba: ˝Odgovarajućom strukom, u smislu ovoga zakona, smatraju se i geotehnička i 

geoinženjerska struka, kao posebni strukovni smjer građevinske struke˝. To pismo 

očigledno nije imalo odjeka, jer je Zakon usvojen u predloženom obliku.  

 

• nekoliko dana nakon usvajanja ZPDPUG Predsjednik je i osobno razgovarao s 

Ministricom te je iz razgovora bilo očito da naše pismo nije pročitala. Nakon objašnjenja 

Predsjednika zbog čega se geotehničare ne može smatrati nikakvom drugom strukom 

osim građevinske, Ministrica je izrazila razumijevanje za naše probleme te nas pozvala 

da se aktivno uključimo u predstojeće javne rasprave vezane uz pravilnik o stručnim 

ispitima i izmjene Statuta HKIG, a prema potrebi dođemo i k njoj na razgovor. Koliko će 



takva njezina potpora imati utjecaja na stvarno rješavanje problema, vidjet će se u skoroj 

budućnosti. 

 

• nedugo nakon donošenja Zakona, otvorena je i javna rasprava o prijedlogu novog 

Pravilnika o stručnim ispitima za sudionike u gradnji. Prema odredbama predloženog i 

kasnije usvojenog Pravilnika, inženjeri geotehnike ne bi trebali imati nikakvih 

ograničenja prilikom polaganja stručnih ispita, no hoće li to stvarno tako i biti, moći 

ćemo vidjeti tek nakon što netko od inženjera geotehnike/geoinženjerstva pristupi 

stručnom ispitu po novom Pravilniku. 

 

• donošenjem novog Statuta HKIG omogućen je upis inženjera geotehnike u Komoru. 

Međutim, inženjeri geotehnike mogu se upisati samo u imenik voditelja radova, što za 

nas nije prihvatljivo rješenje te je zbog toga potrebno i dalje nastaviti s aktivnostima za 

rješavanje statusa i stvaranje mogućnosti upisa inženjera geotehnike u imenik ovlaštenih 

inženjera građevinarstva. U vezi toga izrađen je i odgovarajući prijedlog izmjena i 

dopuna Statuta HKIG. Za sada ćemo pričekati do isteka roka za upis inženjera geotehnike 

u imenike Komore po stečenim pravima (25. travnja 2016.) te kad vidimo o kojem se 

točno broju inženjera radi, ramotrit ćemo naše daljnje korake u vezi upisa u imenike 

ovlaštenih voditelja građenja i ovlaštenih inženjera građevinarstva. 

 

 

Područje zaštite prirode i okoliša 

 

• na našu inicijativu, Geotehnički fakultet se vrlo ozbiljno uključio u proces donošenja 

izmjena i dopuna Zakona o okolišu. Budući da je do ovoga došlo tek nakon zaključenja 

javne rasprave, bilo je potrebno uložiti prilično truda u lobiranje kako bi se naš 

amandman iznio i usvojio direktno na sjednici Sabora. No ovaj put je GFV odradio posao 

na najbolji mogući način te je kao rezultat toga u ZO unesena dopuna prema kojoj 

magistri geoinženjerstva i inženjerstva okoliša mogu obavljati poslove inspekcijskog 

nadzor u zaštiti okoliša. Budući da su dipl.ing.geot. i mag.ing.geoing. sinonimi, ova se 

zakonska odredba odnosi i na sve diplomirane inženjere geotehnike. 

 

• također na našu inicijativu, na Geotehničkom fakultetu je početkom srpnja održan 

sastanak s dekanom i predstavnicima Zavoda za inženjerstvo okoliša. Cilj sastanka je bio 

da se razmotre potencijalni problemi naših inženjera vezani uz obavljanje poslova zaštite 

okoliša i prirode te da pokušamo svi zajedno u buduće biti „korak ispred“ kako bi se 

problemi rješavali prije nastanka, a ne da se kao do sada popravlja već nastala šteta. Naša 

inicijativa ima punu podršku od strane dekana i pojedinih članova Zavoda, dok se 

Pročelnica zavoda držala rezervirano. U svakom slučaju, kao rezultat sastanka, od strane 

GFV je na javnu raspravu poslan zahtjev da se Zakonom o zaštiti prirode omogući 

obavljanje poslova inspekcijskog nadzora i magistrima inženjerima tehničke struke, a 

Pročelnica zavoda je dobila jasnu zadaću od dekana da mora redovito podnositi 

informacije o aktulanoj situaciji u MZOIP vezano uz donošenje Pravilnika o stručnim 

ispitima i Zakona o komori u području zaštite prirode i okoliša. 

 

• Ministarstvo zaštite okoliša i prirode odbilo je prijedlog koji je GFV poslao na našu 

inicijativu, vezano uz dopunu Članka 212. Zakona o zaštiti prirode, kojim bi se 

magistrima/diplomiranim inženjerima tehničkih znanosti omogućilo obavljanje poslova 

inspekcijskog nadzora, uz obrazloženje da navedeni članak nije predmet prijedloga 



izmjena i dopuna koje su na javnoj raspravi. Sljedeće izmjene i dopune ovog Zakona 

predviđene su za kraj 2016. godine 

 

 

Područje rudarstva 

 

• tijekom godine nije bilo aktivnosti Društva na ostvarivanju i zaštiti prava inženjera 

geotehnike u području rudarstva 

 

DRUŠTVENE AKTIVNOSTI 

Društvo jednom mjesečno organizira neformalna druženja članova udruge i geotehničara koji 

nisu članovi udruge. Do sada je održano ravno 10 neformalnih druženja geotehničara uz kavu. 

Odaziv je bio relativno slab, odnosno prosječno 3-4 osobe te time za sada ne možemo biti 

zadovoljni. Na dosadašnjim kavama su uz druženje i razmjenu novosti vrlo ozbiljno razmatrani 

problemi koje trebamo rješavati s Geotehničkim fakultetom, aktulna problematika polaganja 

stručnih ispita i članstva u komoroma inženjera građevinske, rudarske i okolišne struke te 

poslovi koje mogu i koje bi trebali moći raditi geotehničari u skladu s Eurokodom 7 (u zemlji i 

inozemstvu). Kao najaktivnije članove udruge po ovim pitanjima, uz članove Predsjedništva, 

svakako treba istaknuti Biljanu Cmrečki i Tomislava Kopreka. U vezi građevinske problematike 

kontaktirani su i kolege geotehničari koji su položili stručni ipit, kako bi se prikupila i njihova 

viđenja u kojem smjeru bismo trebali djelovati. „Geotehničke kave“ nastavit će se i dalje 

redovito održavati svakog prvog ponedjeljka u mjesecu. 

 

ZAKLJUČAK 

Iz svega navedenog može se zaključiti da iza nas ostaje jedna uspješna godina rada Društva. 

Djelovanje udruge u potpunosti je obnovljeno i stvorene su formalne prepostavke za daljnji 

razvoj. No ne možemo biti zadovoljni baš u svim segmentima djelovanja. Društvo se tijekom 

ovih prvih godinu dana uopće nije pojavljivalo u medijima te ćemo tijekom ove godine morati 

znatnije poraditi na našoj promidžbi i vidljivosti. Suradnja sa srodnim udrugama nije razvijena u 

dovoljnoj mjeri, a suradnja s Geotehničkim fakultetom kreće se jednosmjerno – kada mi nešto 

iniciramo onda redovito dolazi do suradnje, no inicijative za suradnjom s druge strane nema. 

Također ne možemo biti zadovoljni niti s financijskim stanjem Društva. Istina je da smo 

poslovnu godinu završili s pozitivnom bilancom, međutim, tijekom prošle godine trošili smo 

novac koji je stajao na računu od ranije, dok priljeva novčanih sredstava tijekom godine uopće 

nije bilo. Jedan dio sredstava namaknut će se tijekom ove godine iz članarine, no to će biti vrlo 

mali iznos, budući da je članarina svega 30 kuna. Zbog toga se treba značajnije angažirati na 

uključivanje pravnih osoba u članstvo Društva te pokušati osigurati izvore financiranja kroz EU 

fondove.  

Društvo treba nastaviti dalje razvijati u započetom smjeru i profilirati ga kao respektabilno i 

visoko stručno strukovno udruženje u području geotehničkog inženjerstva. 

 

 

Predsjednik: 

Nenad Petrović, mag.ing.geoing. 

 

 

  


